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Erasmus+ külföldi félév élménybeszámoló 

 

A Budapesti Corvinus Egyetem harmadéves Nemzetközi Gazdálkodás szakos hallgatójaként 

lehetőségem volt a 2019/2020-as tanév őszi félévét Spanyolországban, az Universidad de Navarra 

nevű egyetemen töltenem. Ehhez a tavaszi tanulmányi félévhez a Campus Mundi támogatást is 

elnyertem, így a Corvinus Egyetemmel Erasmus zero grant támogatási szerződést kötöttem.  

A beszámolóm célja, hogy hasznos információkat, tanácsokat osszak meg és segítséggel szolgáljak 

azoknak a diákoknak, akik a későbbiek folyamán külföldön szeretnék tölteni egy vagy több 

szemeszterüket.  

Az egyetem, melyet UNAV-ként hívunk, egy észak-spanyolországi kisvárosban, Pamplónában 

található. Mérete ellenére egyetemvárosként titulálják, rendelkezik gazdasági, jogi és orvosi 

felsőoktatási intézményekkel is. A campus óriási. Én a gazdálkodástudományi campusán tanultam, 

amely a Corvinus Egyetemhez hasonlóan több kart foglalt magába, melyek külön épületekben voltak 

elhelyezve. 

Kiutazásom előtt az első meglepő dolog számomra az volt, hogy az egyetem nem rendelkezett 

kollégiummal, így egyből az albérlet vagy diákotthon keresésébe kezdtem. Megkönnyebbülésemre a 

fogadó intézményem tanulmányi osztályán a cserediákokkal foglalkozó munkatársak rendkívül 

segítőkészek voltak, és bőven a félév kezdete előtt elláttak minket minden lényeges és szükséges 

információval. Számos közvetítőcég foglalkozott különösképpen a cserediákok elszállásolásával, így 

hamar találtam lakást, erre végül az erasmusu.com-ot választottam.  

Az egyetemtől 12 perc sétára található, tágas apartmanba költöztem be három másik cserediákkal és 

két spanyol hallgatóval. Egy szobát havi 290-750 euro havi bérleti díj körül lehet találni. Szerintem két 

helyre érdemes költözni: az egyetem közelébe (Iturrama negyed) vagy az Óvárosba, ahol minden nap 

történik valami esemény: koncertek, kis fesztiválok.  

Fontos megemlíteni, a megélhetést illetően a hazai árszínvonalnál magasabbra kell számítani. Attól 

függően, hogy szabadidőre mennyi pénzt áldozunk, szállással együtt körülbelül 550-800 euro között 

ki lehet hozni egy hónapot. Ezért mindenképpen ajánlom megpályázni a Campus Mundi támogatást. 

A nyugati oktatási stílus igazán lenyűgözött engem. Az UNAV Spanyolországban egy nagy presztízzsel 

rendelkező magánegyetem, templommal, kápolnával, jól felszerelt könyvtárral és múzeummal 

rendelkezik.  Igen magas tandíjat kell fizetni azért, hogy valaki itt tanulhasson, ez alól kivételt képeznek 

azok a hallgatók, akik az Erasmus program keretében tanulnak itt.  
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Az UNAV sokkal inkább gyakorlat- és karrierorientált, amíg a BCE-n főleg az elméleti tudás van a 

központban. Az Universidad de Navarra-n nincsenek megkülönböztetve előadások és szemináriumok, 

minden óra részét képezi egy elméleti előadás is, amely sokkal interaktívabb, majd az óra nagyobb 

részében inkább gyakorlat-orientált tanítás folyik csapatmunkával.  

Nekem különösen tetszett ez a rendszer, mivel a figyelmet könnyebben fent tudták tartani a 

professzorok és valóban úgy éreztük mi hallgatók, hogy olyasmit tanulunk, amelyet gyakorlatban is 

lehet hasznosítani. Az oktatók 2 héten belül az összes diák nevét tudták, ez számomra meglepő volt. 

Míg itthon a megszokott évközi egy-két beadandó feladat mellett nem szükséges óráról órára készülni 

és az érdemjegy jelentős része a vizsgán múlik, Pamplónában folyamatos feladatokat adnak, 

amelyekből a jegy nagyobb százaléka származik.  

A félév végi vizsga általában 25-40% körüli értékben határozta meg a lezáró jegyet. Ez egy részről 

kedvező, hiszen nem egyetlen vizsgaalkalomkor dől el, hogy milyen osztályzatot kap a hallgató, 

másrészről pedig a folyamatos csoportmunkák és beadandók rengeteg időt igényelnek a félév során. 

Az összes órám katalógusos volt és az oktatók aktivitási táblázatot vezetettek, amely a félév végi 

érdemjegyek megállapítását szolgálta.  

A különböző feladatokért kapott pontokat az egyetem online tanulmányi rendszerében, az ADI-ban 

lehet figyelemmel követni. Őszi félévi vizsgaidőszak decemberben van. Minden vizsga letételére csak 

egyszer van lehetőség, amennyiben az sikertelenül végződik, júniusban van még egy esély a vizsga 

letételére. 

Az igazi nyugati oktatás megtapasztalása megváltoztatta a tanuláshoz való hozzáállásom, azóta sokkal 

jobban szeretek és tudok csapatban dolgozni, valamint aktívabban járulok hozzá a tanórákhoz. A 

szervezőkészségem nagyon fejlődött, szuperül megtanultam spanyolul.  

Nyelvtudásom nagyon gyorsan bővült és gazdagodott, amit egészen biztosan hasznosítani tudok a 

későbbiek során. Tervezem spanyol nyelvkurzus végzését a Corvinus egyetemen. Ezalatt a félév alatt 

rengeteg területen tudtam fejlődni, mind szakmai, mind személyes szempontból. 

Én felsőfokú angol nyelvtudással mentem Pamplonába, ezért angol nyelven hallgattam a felvett 

óráimat. A Nemzetközi Gazdálkodás BA szak operatív tanterve támogatja a külföldi félév elvégzését, 

így könnyű dolgom volt és valószínűleg csúszás nélkül el tudom végezni az alapszakot.  

Felvett tárgyaim mindegyikén együtt tanultunk a helyi diákokkal is, mivel az egyetem nagy hangsúlyt 

fektet arra, hogy hallgatóik minél több angol nyelvű kurzust végezzenek el, versenyképest tudást 

szerezve ezáltal.  
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A legnehezebb tárgyam, - a neve ellenére-, az Economics and Psychology volt; mikro- és 

makroökonómia banki és biztosítási ismeretekkel fűszerezve. A félév során 13 zh-t írtunk, azaz heti 

egyet. A Corvinuson Gazdaságpszichológiaként fogadták el.  

Quality Management-ből, mely a BCE-n Tevékenységmenedzsmentként futó tárgy, hetente komoly 

beadandó dolgozatokat kellett elkészítenem, az órákon rendszeresen vártak meglepetés tesztek. 1 

félévközi prezentáció és egy komoly tudományos dolgozat volt a vizsga első része, a második pedig a 

hagyományos írásbeli vizsga lett.   

Ezeken kívül még Business Communication I., Investement in Financial Markets és Spanish culture 

and communication kurzusokon vettem részt. A nyelvkurzusra minden egyes diákot a saját szintjének 

megfelelően osztanak be egy szintfelmérő megírása alapján. Mindenkinek nagyon ajánlom, hogy 

vegyen fel nyelvórát. Egyrészt a 10-15 fős csoportok igazán jól összehozzák az Erasmusos diákokat, 

másrészt egy félév alatt sokat lehet fejlődni, főleg ha anyanyelvi az oktatónk. 

A cserefélév alatt sokat utaztam, igyekeztem Spanyolországból a legtöbbet megtapasztalni, ami 

sikerült is. Nagyon élveztem a városok hangulatát, az emberek nyitottságát és a spanyol mentalitást. 

Továbbá a világ különböző tájairól ismerhettem meg embereket, akik barátaimmá váltak, így a 

búcsúzás igazán nehéz volt. Esküvői meghívásra ígéret már van a világ néhány tájáról, mely bizonyítja, 

hogy milyen szoros barátságok születtek ezekben a hónapokban.  

Pamplónáról azt mondják, ez a város, ahol egyik percben süt a nap, majd esik az eső. Azonban én 

igazán szerencsés voltam, mert novemberig élvezhettem a csodálatos és száraz időt, sőt december 

elején még barnultam is. Azonban, ha esik az eső, akkor nagyon esik. Ilyenkor az esernyő a legtöbb 

nap igazán jó és nélkülözhetetlen társává válik az embernek.  

A városban félévenként több száz külföldi diák megfordul az UNAV és az UPNA egyeteknek 

köszönhetően. Az emberek nagyon nyugodtak és türelmesek, valamint boldogok. Délután 2 órától 4 

óráig szieszta idő van, ekkor a boltok nagy része zárva is, viszont este 2 órával tovább vannak nyitva. 

Az alkalmazottak jól keresnek, vendéglátóhelyen illetlenség volt borravalót adni a pincéreknek.  

A tömegközlekedési hálózata kiterjedt, gyakran járnak a buszok és a vonatok. Bárhová el lehet jutni 

innen velük, de mindig előre kell jegyet vásárolni, melyre az ALSA és az OMIO szolgáltatók a 

legalkalmasabbak.  Mivel a városban nincsenek nagy távolságok, én soha nem használtam 

tömegközlekedést, vagy taxit.  

Az óceánpart busszal kb. 60 percre van a várostól, melyet egy 10 perces séta követ a strandig. Buszok 

félóránként járnak reggeltől estig. A város az egyik legtisztább hely, ahol valaha jártam, ez két 
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dolognak köszönhető. Egyrészt nagyon odafigyelnek a szemétkérdés megoldására, több szelektív 

hulladékgyűjtő sorakozik az utcákon, mint kommunális kiskukák, másrészt pedig nagyon gyakran 

felmossák a város utcáit és lemossák az épületek falait.  

Noha Pamplona nem zsúfolt turistaközpont, viszont csütörtökönként ellepik az Old Town-t a helyiek, 

a cserediákok és a turisták, hiszen ekkor zajlik a Juevintxo esemény. A város tele van finomabbnál 

finomabb ételeket kínáló „pintxos bárokkal”, amelyeket csütörtökönként igazán kedvező áron 

kínálnak finom falatokat és kortyokat.  

Az 2 pamplonai egyetemre érkező cserediákok rendelkezésére egyetlen utazás-, és programszervező 

szervezet állt rendelkezésére: az Erasmus Happy. Ők rengeteg utazást szerveztek Spanyolországon 

belül és néhányat más országba is, például Portugáliába, Franciaországba és Marokkóba. Ajánlom a 

szervezetet, mert jó áron nyújtanak szolgáltatásokat és mindig nagyon odafigyelnek a hallgatók 

biztonságára. Ami meglepően érintett az az volt, hogy az egyetemhez nem tartozott ESN (Erasmus 

Student Network) diákszervezet, amely szinte majdnem mindegyik egyetemen található. Úgy 

gondolom ez azért van, mert az UNAV erősen katolikus intézmény és nem engedélyezik a partik 

szervezését iskolán belüli szervezeteknek.  

Sok kulturális programon vehetünk részt a városban: az Museo de Universidad de Navarra egy igazán 

lenyűgöző múzeum, valamint az UNAV hallgatók ingyenesen léphetnek be. Itt színházi előadásokhoz 

és különféle időszakos kiállításokra is van terem, ezért érdemes gyakran látogatni.  A Cathedral egy 

múzeumosított katedrális, mely az El Camino de Santiago egyik látványos megállója is. Igazán 

impresszív intézmény, én több órát töltöttem a felfedezésével. Különféle művészeti kincsekkel 

találkozhatunk itt, valamint digitalizált kódexekkel, amik nagyon lenyűgöztek engem. A Planetario egy 

olyan planetárium, ahol többletszolgáltatásként különféle filmeket vetítenek ki a kupolába, emiatt 

360 fokban láthatod a Föld megalakulását, csillagképeket, vagy az evolúciótörténetet. Én úgy 

érkeztem a filmekre, hogy még nem volt stabil a spanyoltudásom, de így is nagyon élvezhető 

darabokat tekinthettem meg.  

A Spanyolországban töltött félévem maradandó élmény és hihetetlen lehetőség volt számomra – 

eddigi életem egyik legjobb döntésének tartom a pályázatom benyújtását. Az emberek, akiket 

megismerhettem csodálatosak, közeli barátomnak tekinthetem őket, megannyi kisebb-nagyobb 

kalandban volt részünk, amelyeket valószínűleg egyikünk sem fog elfelejteni. 

Üzenném a leendő kiutazóknak, hogy vezessenek listát arról, hogy milyen adminisztrációs és 

beszámolási kötelezettségeik vannak, mert ezek nagyon hamar elvesznek az e-mailek közt. Ha 
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kérdésük van, több forrásból tájékozódjanak. Az egy fogadó egyetemre készülő hallgatók vegyél fel 

egymással a kapcsolatot, mert együtt sokkal könnyebben áthidalhatók az akadályok.  

Másodévesként pályáztam meg az Erasmust, azonban egy cseppet sem bántam meg, és mindenkinek 

meleg szívvel javaslom, hogy tanulmányai során ne hagyja ki ezt a páratlan lehetőséget és már akár 

elsőévesként jelentkezzen. Életre szóló élményekkel, barátokkal és tudással lehet gazdagodni egy-egy 

cserefélév alatt. 

 


